
Год. Ш Варна, 10 Анрилъ 1912 г. Брой 7 

Издава варненската Окрж?кна Постоянна Комисия. 
Излиза най-малко три пжтя въ месеца. 

Абонаменть 2 лева годишно, 1 л. за 6 месеца 
ва общините, училищата, кръчми, хотели, и кафенета 

въ окръга— безплатно. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 

до: Постоянната Комисия — Варна. 

Д За обявления отъ частни лица се плаща на I стр. по 1 лв. 
на редъ; Н и Ш стр. по 10 ст. па дума, IV по 5 ст. на дума. 

За общински и такива отъ други учрЪждепия за I стр. 
10 ст. на дума, II и Ш 5 ст. на дума; IV 3 ст. на дума. 

Извлечения отъ протоколите отъ IV редовна 
сесия на Варненския Окр. Съветъ. 

ПРОТОКОЛЪ № 10. 

ла Варненския Окр. Съветъ отъ заседанието 
му на 4 октомври 1911 г. (4-та редовна 

сесия, 8-й изборенъ период? ). 

(Продължение отъ бр. 6.) 
РЕШЕНИЕ № 41 . 

Продължи се четенето на парагр. 15 гл. 
2 ра на прихода. 

Овр.-бирника Ст. Калдъръмовъ обяснява, 
че е пропуснато отъ предшественика му да 
приложи в$домость обр. .№ 7 къмъ бюджето
проекта за 1912 г., отъ която да се види 
произхода ва излишека. Такива в4домости е 
имало както къмъ миналата год., така и къмъ 
ло-раншвите бюджети. Добави, че излишека 
бвлъ изразходванъ за текущи окр. нужди и 
че още не е веесенъ. Необходимо било да се 
внесттъ въ държавното съкровище 30000 лв. 
ва пхтища, 36000 лв. за помощь на прогим
назиите и други належащи разходи, за кои
то има вече по веколко напомпянпя отъ м-вата. 

Ив. Еотаровъ обяснява какъ е съставенъ 
бюджета за 1912 г., — говори за конферен-
дията на секр.-бирниците, уредена отъ м-вото, 
спомня, че за опростяване ва работата, вмес
то многото ведомости и обяснителни таблици, 
решено е да се прилага само една обясни
телна таблица къмъ целия бюджетъ, слЬдов., 
не е вмало защо да се прилага табл. Л 7, 
Произхода на излишека по парагр. 15 ва 
прихода е обясненъ подробно въ рекапитула
цията ва главн. отчеть. Ако е похарчена 
часть отъ нзлишева за окр. — нужди, то е 
станало, поради това, че приходите пост_п-
вагь периодично; обяснява финансова год. и 
буджетно упражнение: на 31 марть 1910 г. 
излишека се внася ва оползотворение, но пост. 
комисия, базирайки се на това, че има ре
довни нужди и недостатъчни постъпления раз
ходвала е часть отъ излишека, единь видь ка
то касовъ заемъ, но той ще се внесе до края 
да годината. Обясни произхода на излишека 
м за 1909 г. 

Д. Шиковъ, — излишека формално ще се 
внесе при надячность на суми въ банката, ето 
защо* цЬлата сума* .96813.52 лв. «едва да 

се смета като действителенъ приходъ и се 
впише въ бюджета. Плодородието тая год. е 
големо, дапъпигЬ се събирать редовно и връх
нините ше пост_пятъ непременно. Неоснова
телно е твърдепето, че бюджета ще се склю
чи съ дефицить. 

Кр. Мирски иска щото, секр.-бирняка да 
обясаи, кое го кара да смЬта, че бюджетното 
упражнение за 1911 г. ще се приключи съ 
дефицить. 

Секрш-бирника обяснява, че има задължи
телни разходи, фиксирани въ бюджета 30000 
лв. за патища и 36000 за училища — про
гимназиална помощь-шг 300 *лв;~тга учитель, 
които неарЬмено требва да се внесатъ и въз
можно е бюджетното упражнение да се при
ключа съ дефицить. 

Ив. Еотаровъ, — страхъть на секр.-бир-
ника е неоснователенъ, защото дЬйстзителни 
те постъпления мин. година СА превишили 
предвидените такива. Постъпленията са по
вече отъ сигурни, защото техната база е окла-
дъть на държ. данъци. Относно ангажирани
те кредити, за които секр.-бирника говори, тЬ 
ще бждать внесени безъ страхъ отъ какъвто 
и да е дефицитъ, защото ще имаме пост&п-
лелия до края па годината и ирЬьъ допълни
телните мЬсеци на бюджетното упражнение, 
прЬзъ които мин. год. ся иостхпили повече 
отъ 150000 лв. 

Георги х. Колевъ, излишека е дЬйствите* 
ленъ, той ще постя пя, следва да го ппишемъ 
въ приходната часть на бюджетопроекта. 

Гласувано, съвета реши: Парагр. 15 на 
прихода се приема 96813.52 лв. както е въ 
бюджетопроекта. 

Докладва се парагр. 16 отъ прихода, кой
то се прие както е въ бюджетопроекта, 800 л. 

Продължи се четенето на парагр. 17 отъ 
прихода. ^ Иланоснимачна такса за уреголир-
ване населените места.и 

Д. Шиковъ обяснява, че планоснемачната 
такса ще се пр4двиди въ отдйленъ бюджетъ, 
съгласно новия законъ за благоусгроийството. 
Сжщото ще стане н съ въпроса по водоснаб
дяването, по който комисията ще излезе съ 
особенъ докладь. 

Раф. Иаколовг докладва га. 1 парагр. 14 
п. 1 на разхода „овр. помощь за подържане 
пктящата.* 

Д. Шиковъ заявява, че тоя разходъ е за-
дължителенъ, — чеге членъ* 8 п. 3 отъ 
повия законъ за държ. и общ. пътища. 

Раф. Николовъ обяснява, че бюджетар. 
комисия е увеличила ТОЙ кредигь отъ 20 на 
30000 лв., защото е задължителеиъ разходъ. 

Гласуване, — парагр. 14 п. 1 отъ раз
хода се прие 30000 лв. 

Паргр. !4 и. 3 се прие 1000 лвм а не 
както е въ бюджет, 20000 лв. 

Прочето парагр. 20 на разхода „Подоб
рение скотовъдството въ окржга*. Даде се ду
мата на окр. ветерин. лЬкарь Д-ръ Тюлевъ. 

Д ръ Тюлевъ изтъква необходимостьта отъ 
по голъиъ кредигь за подобрение конепъдство-
то и съобщи, че съ увеличението на съвокупи-
телннте станции се допринася много въ това 
отношение. Копьтъ замества рогатия доби-
тъкъ зъ полските работи. Сумата 12000 
лв. въ бюджета за 1911 г. «?е оказала недос
татъчна да покрие разхода. Окр. скотовъденъ 
съветъ е поискалъ увеличение на тоя кредить 
на 13000 лв. Резултата отъ тазгодишните съ-
вокупителни станции е повече отъ задоволи-
телепъ. Действували с_ всичко 36 жребци въ 
24 съвов. станции. Общините и населението 
сд се ааиптересовали мпого и тая год. ся по
крити 2020 кобили, а мин. 1654. Упеличеня-
ето па кредита е палежаще. Добити съ 449 
копчета прЬзъ мин. год., а това не е малко. 

Раф. Николощ — бкпжегар. комисия е 
съгласна еь искането увеличел не, но иска що
то пост. комисия да вмЬии въ дългъ на об
щините, да давать поне наема за жребците, 
отъ което ще се направи една значителна еко-
номия. 

Гласувано, съвета прие парагр. 20 п. 1 
— 13000 лв. 

Чете се п. 2 отъ ежщия парагр. „Пре-
гледъ и скоггяване негодни разплодници8. 

Д. Шикоев обръща вниманието, че систе
мата — окрдга да харчи за кастрация 400О 
лв., — е голема тяжесть на окр. бюджетъ* 
Иска тия разходя да се намалять като се ско-
пявагь само ония жребци, които се пущагь въ 
хергелетата и се предвидят* глобя отъ 5 доо 
100 лв» га ония стопани на жребци, конто 
пущагь въ хергелетата неодобреня жребци. Е 
за предвиждане кредита 4000 лв., както е въ 
бюдждеопроекта, но да се язм4ни закона 1гь 
юрната смясмь. 
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Д-ръ Тюлевъ изтъква необходимостьта: еже
годно да се нрави прегледъ на всички раз* 
плодници, за да се избегнагъ последствията 
отъ недоброкачествени разплоди, носящи лоши 
следи отъ прадедите си. Цитира чд. 2 отъ 
закона за коневъдството. който прави задъл-
жителенъ тоя прегледъ. 2145 негодни раз
плодници ех скопени тази година. Иска общи
ните да вписватъ всички жребци за разплодъ, 
за да може въ 2—3 год. да се разчистятъ 
негодните. 

Д. Шиковъ} — ако се разбира въпроса 
само така: да се скопяватъ само ония, пред
назначени за разплодъ, то е много лесна ра
бота, но знайно е, че се скопяватъ всички на-
редъ. Иска сумата да се предвиди по бюдже
та за 1912 г., а въпроса за изменение ва за
кона да се нма предъ видъ за друго заседа
ние. 

Георги х. Колевъ смета, че 3000 лв. ще 
ех достатъчни за цельта. 

Д-ръ Тюлевъ, обяснява, че не ще е дос-
татъченъ кредита, защото отъ него се плаща 
възнаграждението на персонала, веществените 
разходи и пхтните и дневни пари на ветерин. 
лекари и фелдшери по кастрацията. Иска да 
се увеличи кредита. 

Д. Шиковъ, — възнаграждението следва 
да се плаща по 50 ст. на скопенъ жребецъ, 
както и мин. год., добавя, че руските пхту-
ващи скопци ех по-способни въ това отно
шение, отколкото нашите ветеринарни фелд
шери. 

Д-ръ Тюлевъ изказва съжаленията си, че 
единъ човекъ на културата и прогреса, за ка-
кьвто претендира председателя на поет. ко- | 
мисия, може да мисли че хората на науката 
ех по-неспособни отъ самозвани некакви си 
емперици. Добавя, че дето руските скопци ех 
скопявали, тамъ процента на смъртностьта е | 
достигнала до 25°/0. Отъ 2145 скопени т. г. 
жребци, има умрели само 6. Обясява опас-
ностьта и риекътъ при тая операция и иска 
кредита да бхде 4000 лв., а възнаграждение
то 1 лв. Другите окрхзи плащать по 2 лв., 
но безъ право на пхтни пари. 

Д. Шиковъ е съгласенъ да се дататъ по 
два лева, но безъ право на пхтни. 

Д-рз Тюлевъ заяви, че едновремйно съ ско-
пяването се прави прегледъ на разплодници
те ето защото нуждна е обиколка, следов., и 
пхтни пари, тъй както предеед. на комисия
та иска пхтни пари при всека своя обиколка 
въ окркга. 

(7.#. Тодоровъ констатира, че по въпроса 
има две мнения: кредить за прегледъ и та-
въвъ за скопяване. Иска да се плаща по 1 
лв. възнаграждение и съ право на пхтни и 
дневни. 

Ив. Еошаровъ казва, че има установена I 
практика по въпроса и добавя, че работата I 
на ветерин. власти е специална, а скопява-
нето е извънредна работа, за която се след
ва и извънредно възнаграждение. Кастрира
нето и прегледа въ другите страни се извърш
ва отъ отделни лица — специалисти. Вместо 
да имаме и ний такива, държавлта вменя въ 
дългь на ветерин* лекари и фелдшери да из-
вършвать тая работа. Мизерно е възнаграж
дението 1 лв. за такава сложна работа и оби
дно е ва самия съвета да се иска намаление. 

Гласувано, съвета реши:. Парагр. 20 и. 
2 на разхода да бхде 4000 лв. 

и. 3 на схщия се прие 1000 лв. 
и. 4 увеличенъ въ бюджетопроекта отъ 

2500 на 4000 лв., бюджетарната коимеия иска 
да си остане както и мин. год. .2000 лв. 

Д-ръ Тюлевъ обширно и съ данни обясни 
нуждата отъ добри разплодници. Съобщава, че 
яапоследъкь правителството е разрешило на I 

[ Сръбското такова, да внася добитък* за клане 
и работа, — фактъ, който релефно показва, 
колко сме назадъ въ това отношение. Изтъкна 
връзката между земледелието и скотовъдството 
и настоя за 4000 лв. по тоя пунктъ, за да 
може да се направи н$що съ тЬхъ. 

Агрономъ Еню Балтаджиевъ схщо из
тъкна връзката между земледелието и ското-
въдството и нашироко се спре върху фазата 

' на развитие, въ която сега се намира нашето 
[ земледелие. Спира се върху изкуствените то 

рове, съ които се увеличава продуктивностьта 
на земята и настоява за увеличение кредита 
по въпросния парагр., като изтъкна че 80% 
отъ кравите въ нЬкои общини ех останали I 
ялови, поради липсата на бикъ. Изказа очуд- | 
ването, си отъ направеното намаление отъ 
бюджетарн. комисия и добави, че не тр4бва 
да скхпнмъ съ жертвите за подобрение на 

| скотовъдството. I 
Иска и помощи за бЬдните общини, кои

то нематъ бикове и суми за това. 
Кр. Мирски маели, че въпроса е ясенъ ! 

и намира, че всека община и село требва да | 
има бикъ; помощи требва да се даватъ на 
всички. Иска кредита по тоя пунктъ да бх
де 4000 лв. 

Ив. Еошаровъ изтъкна нуждата отъ по* \ 
добрение на скотовъдството, като добавя, че 
говеждите продукти: месо, масло и млеко у 
насъ ех по скхпи, отколкото въ странство. 
Напомни, че за коневъдството е предвидено 
17000 лв., а за подобрение на говеждата ра
са се свхаимъ за 4000 лв. Иска да се пред
види 10000 лв., и вместо по 100, да се да-
ватъ по 200 л. за всеко купено добиче. 

Д. Шиковъ намира; че дейностьта на съ
вета въ това отношение не заслужава упрекъ, 
предвиждано е доста суми за цельта и мисли, 
че предвидения по бюджетопроекта кредить | 
4000 лв. ще е достатъченъ и съ него ще се 
помогне за покупката на 40 бичета по 100 
лв. на всеко. 

Раф. Диколовъ намира, че мнението на 
спициалистите е компетентно по въпроса, но 
тр4бва и общинските съвети да се заинтере-
сувать, като гласуватъ кредити за бикове и 
издържането имъ. Наведе примеръ, че Кавар-
ненскиятъ бикъ гладувалъ. Иска 2500 лв. по 
въпросния пунктъ. 

Георги х. Колевъ иска да се вземать м4р-
ки за доброто отгледвание на биците,.— ина-
се, съвета ще купува такива, и общинитЬ ще 
ги уморя ватъ отъ гладъ. 

Д. Тюлевъ съобщава, че съ купени 25 би
ка, но отъ техъ ех бракувани като негодни 
12. Признава лошото гледане на биците въ 
общините, въпреки правилника, който пред
вижда наказателни администр. мерки. Чете до
клада си, поместенъ въ изложеното на окр. | 
управитель за 1910/911 г. Намира, че кон- I 
трола по гледането на биците е много сдабъ. 
Иска 4000 лв. 

Гласувано, съвета прие по парагр. 20 н. 
4 кредита да бхде 4000 лв. 

Доклад. Р . Диколовъ докладва и. 5 отъ 
парагр. 20 на разхода и съобщи, че бюдже
тарната коимсия, съгласно мнението на ветери
нарния лекарь, е намалила кредита по гор
ния пунктъ оть 1000 на 500 лв.г защото 
премиите въ бхдаще ще се даватъ въ нату
ра, е не както е било до сега въ пари. 

Гласувано, схвета прие кредита по парагр. 
20 по 5 да бхде 500 лв., а не както е по 
бюджетопроекта 1000 лв. 
РЬШЕНИЕ № 42. 

Прочете се протокола отъ минал, заседа- ( 
ние № 9 и се прие съ допълненията, нане
сени ^ь него и съ следните прибавки: „Кре- I 

I дита по парагр. 16 и. 9". Помощь на лица 
| ухапани отъ бесни кучета „се прие 1500 лв/ 
| както е въ бюджетопроекта4 е 2) направена-
| та отъ г. Д. Шикова добавка, относено да-

ване стаите при стопанството подъ наемъ, ка
кво „той се съмнява въ добиването наемъ отъ 
стаите още и за това, че комисията събира 
постхпилия наемъ съ чиновници, които отде!*. 
но плаща, а наемателя ще харча за прислу
га и ще требва вънъ отъ това да печели. Та
ка че, не ще може да даде наемъ такъвъ 
какъвто бюджетарната комисия предвижда. 

По отношение прихода отъ млекото, 1000 
лв., както комисията го е предвидела, заяви 
че не е фиктивеаъ, защото той непремено ще 
постхпи до края на годината. Обяснява, че 
кравите, поради заболяване, ех доени само 
единъ месецъ и дадоха приходъ около 260 г., 

РЪШЕНИЕ №. 43 . 

Тъй като днешния дневенъ редъ не можа 
, да се изчерпи окончатело, председателя Кр. 
Мирски предложи и съвета прие, за идното 
заседание следния дневенъ редъ: 1) Продъл
жение второто четене на бюджегоароекга за 
1912 год. и 2) Разни доклади. 

Заседанието се закри точно 7 ч. ввчерьта. 

Варненска Окрхжна Постоянна Комисия. 

Б*РЗО ОКРЖЖНО. 
№ 1209 До г. г* селско-общинскигмъ 

кметове въ окряяа. 

гр. Варна, 4 априлъ 1912 г. 

Представените, на основание окрхжеото 
на Варненската Окр/ Постоянна комисия подъ 
4949 отъ 10/Х1/908 год., специални списъци 
на бедните жители отъ поверените Ви об
щини, на основание на които се отпущать 
на всички бедни лица безплатни лекарства 
за сметка на окрхжната каса ех вече из
менени и неверни, поради доста изтеклото 
време. 

Предъ видъ на това, умоляватъ се г. г„ 
селско-общинските кметове да прастхпягь не
забавно къмъ съставянето на такива — за 
презъ настоящата година по приложения тукь 
образецъ, които въ най-близката сесия на съ
вета да се представятъ за преглеждане и 
приемане, следъ което по единъ екземпляръ 
да се изпратятъ на: постоянната комисия, на 
ветеринарните лекари въ околията и меди
цинските участъкови амбулатории. 

Обръща се вниманието, на г. г. селско-
общинскигЪ кметове въ бхдхще за4 да не става 
нужда да се изисквагь на ново подобни списъ
ци, строго да се придържатъ въ настоящето: за 
всека станала но списъците промена въ се
мейното и материално положение на жителите 
отъ общините имъ, да донасятъ съ писма до 
комисията, лекарите, и фелдшерите (медицин
ски и ветеринарни), които писма да съдър-
жать всички сведения по приложения тувъ 
образецъ. 

При съставянето на списъцигЬ да се има 
предъ видъ следното: 

1) Въ графа 1-а ще се означи селото, 2-а 
Я- по редъ, 3-а — името, презимето и въз-
растьта (приблизително) на главата на се
мейството. Кой да бхде записанъ и кой не, 
— предварително решава кметътъ съ кмет
ския намеетникъ на селото вьзъ основа кни
гите на общината и сведенията на кметския 
намеетникъ; обаче безусловно приготвения отъ 
техъ списькъ, требва да бхде прегледан* и 
прнетъ отъ съвета окончателно. 
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2) Въ графа 4-а ще се означи имената, 
полътъ и възрастьта на ония членове отъ 
идното еЬмейство, които по отдгьлно може 
ся. бгьдни. 

Свидетелствата за бедность ще се из-
даватъ само на лица, които отиватъ на 
лечение въ неноя държавна болница. 

Образецъ 

С П И С Ъ К Ъ 

на бедните жители отъ 
община -околия, които 
ще се ползуватъ съ безплатни лекарства 

презъ 1912 гоеина. 

0 

Село 

Здравець 
Константин. 

*=< 
Ф Р. 

1* 

1 
2 

Име, презиме и 
възрасгь на гла
вата на семей

ството 

ДушоДобревъЗТ г. 
Георги Вълевъ38 г. 
(но азбутенъ редъ 
ще се тзапишатъ 
имената иа всички 
бедни отъ едно село 
по ехщия редъ и 
за друго «едо и пр 

Имеяата, полътъ 
и възрастьта на 

бединте членове 
на семейството 

* Съпруга: Султана 
30 г- Сестра Е-
ленка 28 г. нейно 
дете Димитра 4 
г.; дъщеря То

дора 8 год. 1 

о=»| 

*=3 

•а=.| 
хг—>1 
СХ*! оо| 

Председатель: П. Едрецовъ 

Секр.Бтрникъ: Ст. Калдъръмовъ. 

Варненска Окръжна Постоянна Комисия. 

ОКРЖЖНО. 
Л 1179 -

До г. г. селско-общинскитгъ 
кметове въ окрмга. 

гр. Варна, 2 Априлъ 1912 г. 
Изв1стно Ви е г-не кмете, че освенъ 

контрола упражняваш» отъ означените въ чл. 
78 отъ закона за селските общини лица, вър
ху счетоводството водено отъ секр.-бирниците 
ири селските общини, се упражнява и пери
одически такъвъ, отъ местната ревизионна 
комисия, по чл. 445 отъ правилника за сел
ските общини. Понеже постоянната комисия 
^ забелезала, че актовете на срочната реви
зионна комисия еж недостатъчно пълни, и че 
повечето отъ техъ, нинакъ не засегатъ кон
трола върху училищните сметководства, то 
обърнете нуждното внимание на горепом4на-
тата ревизионна комисия, въ бъджще еднакво 
д а проверява, както операциите по прихода 
и разхода на общината, така и тия на учи
лищата въ района на схщата. 

Пр4дседатель: П. Едрецовъ 
Секр.-Бирникъ: Ст. Калдъръмовъ. 

Варненска Окржжна Постоянна Комисия. 

ОКРЖЖНО. 
№ 1215 
•* До г. г. общинскитгь 

кметове вг окржга. 

гр. Варна, 5 Априлъ 1912 г. 
Предъ видъ на това, че постоянната ко

мисия на скоро вр4ме ще купува бичета за 
-общински разплодници, умоляваме ви, гос-не 
кмете, да съобщите въ комисията: колко би
чета еж нуждни на общината Ви, за да се 

„вма това прЪдъ видъ оть специалната коми
сия при: покупката на бичетата. 

Варненски Окржженъ В^стнивъ 

При това внесете направо въ комисията 
прЬдвиденит* ви въ общинския бюджегь 8а 
тая цель сума и внисането й да стане съ 
писмо или съ пощенски записъ, но не и съ 
ВНОСенъ ЛИСТЪ, гьй като тия суми ех вън-
бюджетни; за оправдателенъ документъ ще ви 
се издава редовна кочанна квитанция. Све
денията, както и сумите, тр4бва да пепрати-
те въ постоянната комисия най-късно до 30 
Априлъ т. г., следъ която дата н*ма да се 
купуватъ бичета. 

Председатель: П, Едрецовъ 
Секр.-Бирникъ: Сг, Калдъръмовъ. 

Варненска Окржжна Постоянна Комисия. 

ОКРЖЖНО. 
ув |ооо До г. г. лгъкаритгъ (ме

дицински и ветеринарни), 
фелдшери, санит. агенти, 
акушерки и общин. кметове 
на които въ района на об
щината има жребцови сг-

вокупителни станции. 
гр. Варна, 9 Априлъ 1912 год. 

За да може постоянната комисия на време 
да съставя ведомостигЬ за заплати, изтегли и 
изпрати по принадлежность последните, пов
торно ви се напомня окряжното № 5366/911 
г. публикувано въ „Окр. вестникъ* 6р, 21 по 
отношение изпращане разписките и общин. 
квитинции най-късно до 25 число на м ца. 

За неизлишно считаме да уведомимъ горе
споменатите длъжностни лица, че съгласно 
чл. 15 въ̂  свръзка чл,-43 .-отъ-закона за съ
биране преките данъци те тр4бва за тоя ме-
седъ безусловно да прЬдставятъ бирническв 
удостоверения. — иначе не ще имъ се требва 
заплатата. 

Г. г. общинските кметове въ района на 
които има съвокупителни станции да изаскагь 
отъ конярите и представятъ исканите по-горе 
документи до казаната дата, сащо да изис-
катъ и представятъ общинска квитанция и 
разписка за получаване заплатата и за мина
лия месецъ мартъ, защото безъ тези документи 
заплатата имъ вема да се изплати отъ комисията. 

Председатель: П. Едрецовъ 

Секр.-Бирникъ: Ст. Калдъръмовъ. 

По Министерството на Войната. 

УКАЗЪ 
& 15 

Ние Фердинандъ I 
съ Божия милость и н а р о д н а т а воля 

Царь на Българите. 

Обявяваме на всички наши вйрноподдан-
ници: XV Обикновено Народно Събрание, 
първа редовна сесия, въ ЬХХХ си заседание, 
държано на 1 мартъ т. г., гласува и прие, 

Ние утвърдихме и утвърдяваме следния 

ваконъ 
за допълване чл. 2 отъ Закона за реквизицията. 

Членъ единствен*. Забележката къмь чл. 
2 оть Закона за реквизицията да- стане за
бележка I и къмь с~щия членъ да се добави 
втора забележка съ следното съдържание: 

Стр. 8. 

I Забележка II. Министерството на Войната 
има право, пр4зъ време на армейските ма
неври въ мирно време да взема по реквизи
ция нужното число коне, волове и кола, които 
по мобилизационните планове се числятъ да 
бхдать взети презъ време на мобилизация за 
военно време. 

На стопаните на взетите презъ това^ 
време по реквизиция коне, волове и кола се 

I плаща на день: за единъ единъ конь по 3 л., 
I за единъ волъ по 2 л. и за една кода (кон

ска или волска) по 2 лева въ брой. 
I Заповедваме, настоящиятъ законъ да се 

облече съ Държавния Печать, да се обна
родва въ Държавенъ ВЬстникъ" и да се 
тури въ действие. 

Изпълнението на на настоящия указь въз--
лагаме на нашия Министръ на войната. 

Издаденъ въ ст. София на 12 мартъ 1912 г+ 
На първообразния се собствената на Негово Велнтеспо* 

ръка написано: 

Фердинандъ. 

Варненска Окргжна Постояна Комисия. 

Обявление 
№ 1261 

гр. Варна, 7 априлъ 1912 год. 

Комисията обявява на интересующиг& сег 
че е вакантна длъжносгьта санитарень агеягь, 
въ Каралийския санигаренъ учасгькъ, Добриш-
ка околия. 

Годишна заплата 1440 лв. и 300 лн. без
отчетни. 

Желающиг4 до заемат* длъжносгьта, да 
подадъть заявленията си, придружени съ до-
кументсгЪ си вь канцеларията на яоегояяат*. 
комисия. 

Председатель: П. Едрецовъ. 

Секр.-бирникъ: Ст. Калдъръмовъ. 

ДУРАНЪ-КУЛАКСКО КМЕТСТВО. 

Обявление 
Л* 535 

с Дуранъ-Кулакъ, 10 мартъ 1912 год. 

На 15 априлъ т. г. оть 2 до 5 часьтъ 
после обедъ въ канцелариите на: ОбЩИНСКО-
то ни управление и Варненската онр. поето* 
яна номисия ще се произведе търгъ съ тай
на конкуренциа за отдаване на предприемачъ 
построяването на общински домъ въ села 
Дуранъ-Кулакъ. — Първоначална цена на 
предприятието възлиза на 36200 лева. — 
Залогь за правоучастие въ търга е 5% вър
ху първоначалната цена. — Предложения по-
стжпили по кхсно оть 5 часа ще се осгавять 
безъ последствие. 

Тържните книжа ног&гь да се вндятъ 
всеки приежтетвенъ день и часъ въ горепо-
иенатите канцеларии. 

Чл. Чл. 11 — 15, 29, 30 и 51 оть з»>-
кона за обществените предприятия с& задъл
жителни за конкурентите. 

Разноските по обявяване на търга и вси?-
и горбови марки и мита еж за сметка на 
предпридиача върху когото остане търга» 

Кнеть: Ил» Стойковъ* 
Севр.-Бярникь: А. Цветковъ, 
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IV Варненский Сждбенъ Приставь. 

Обявление 
№ 683. 

За удовлетворение искъть ва Добричското 
Акционерно Дружество "Бхджщность", по 
издадения взпълвителенъ листь № 3690, отъ 
5 септемврвй 1900 год. на I Добричскн Ми
рови Сздил, противъ Станка Върнела и др., 
сть с Куюдаьукъ, за 326 лв. лихви и др. раз
носки, обявявамъ, че отъ посл4дното двукрат
но публикиване настоящето въ „Варненски 
Окржженъ В4стникъа в въ прдължение на 
31 девь, съ правонадаване въ 24 часа 5%, 
ще нродавамъ иублвчно: 

1) Нива въ землището ва с Куюджукъ, 
местностьта „текеджикъ", отъ 14 декари, при 
с*с4ди: Стойко Неколовъ, Димо Андоновъ и 
Георги Янчевъ, оценена за 210 лева. 2) Ни
ва въ СЙЩОТО землище, местностьта; яКара-
"баалъкъ" отъ 18 декара, при сдседи: Марк-
Атавасовъ, Димо Атанасовъ и Бойка Върне

ла, оценена за 270 лева. 3) Нива въ същоо 
то землище, местностьта »ГецираБаа, отъ 8 
декара, при съседи: Георги Тавасовъ, патьи 
х. Тахиръ Исуфовъ, оцЬнена за 120 лева. 4) 
Нива отъ 10 декара и 3 ара, въ сящото 
землище, местностьта „Могилата", при схсЬди: 
Велико Япевъ, пхть и Никола Петровъ, оцЬ-
на за 154 л. 50. ст% 5) Низа отъ 9 декара 
в 2 ара въ сжщото землище, мвстностьта; 
^ДЬдова ЗЕеково Кладенецъ", при съседи: 
Ив. Дочевъ, Куцаръ Великовъ и Щерю Пет-
коьъ, оценена за 138 лева, 6) Нива отъ 8 
ара, вь сащото землище, м4сгностьта; яВъ 
Лозата", при схседи: Бойка Бърнева, Стоянъ 
Тодоровъ и Иванъ Желевъ, оценена за 9 л. 

Горните имоти еж собственость на Стаи
ха Бьрнева, отъ с Куюджукъ и се прода-
хатъ за дъдгъть й къмъ Добришкото Акц. 
Дружество „БЙДЙЩБОСТЬ и др. кредитори. 

Първоначалната оценка, означена по-го-
р4, е еъ намаление 10%. 

Желающите да купятъ имота могатъ да 
лр4глеа:датъ книжата по продажбата и над-
:вать ве4ви приаьтетЕенъ денъ и часъ . въ 
ханцедарията ми. 

гр. Варна, 14 Мартъ 1912 год. 

IV Садебевъ Приставъ: Д. X. Иваповъ. 

2—2 

Кара-Пелитско Основно училище. 

О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 14 
с. Кара-Пелвтъ, 19 мартъ 1912 г. 

Кара-Пелитското основно училище обявява 
ва йнтересующите се, че на 20 априлъ т. 
т- отъ 2—5 часа сл4дъ пладне ще се про-
язведе тьргь за отдаване на наематель учи
лищната нива на с. Кара-Пелигь въ м4ст-
востьта ж Големия екинливъ* отъ 36 декара. 

За вр$мо отъ 1 май т. година до 15 
септемврнй 1913 година. 

Председатель: Г. Минковъ 

Секр, Главенъ учитель: Хр. Георгиев*» 

Варненскн Окржженъ Вестникъ Стр. 4. 

Варненска Окръжна Постоянна Комисия. 

Обявление 
№ 968 

гр. Варна, 16 мартъ 1912 год. 
Обявява се, че па 26 априлъ т. г., въ 

канцеларията на комисията, 10 часа пр4ди 
об4дъ, ще се произведе търгъ, съ явна кон
куренция, за отдаването на предярие&ачъ-ап-
тенаръ доставката на инструменти и аптеч
ни прибори нужни за ветеринарните лазаретн 
прйзъ т. г., приблизителна стойвость около 
750 лв. 

Залогъ 5% и документи съгласно чл. 11 
отъ закона за обществените предприятия. 

Поемните условия и другитб тържни кни
жа могатъ да се видятъ всеки присхтственъ 
день въ канцеларията на комисия. 

Отъ Комисията. 

А Р М У Т Л И Й С К О К М Е Т С Т В О . 

Обявление 
№ 48,3 

с Армутлий, 21 мартъ 1912 гсд. 

Понеже обявените съ обявления № № 
2501/911 г. и 123 т. г. публикувани въ 
Държ. в4стникъ бр. 7 и 41 т. г. търгове се 
състоя само доставката на канцеларските ма
териали, а тия за отоплителнитЬ и освйтли-
телните материали, както за общината сжщо 
и за училищата, форменото облекло не се 
състояха по неявяване на конкуренти, общи
ната дири лица за последните на които да 
ги даде по доброволно съгласие до 21 ап
рилъ т. година. 

Условията съ сдщнт& видни въ горнитЬ 
обявления. 

Кметъ: А. Петковъ 
Секр.-Бирникъ: М. Коконовъ. 

Елесъ-факхнско Училищно Настоятелство 

Обявление 
№ 22 

с Елесъ-факж, 29 мартъ 1912 год. 
Понеже обявения на 20 мартъ т. г. търгъ 

за отдаване подъ експлоатацията на 6 къса* 
ниви училищни не се състоя, то на 12 ап
рилъ т. г. ще се произведе втора пжть търгъ 
за същктъ тия ниви. 

Председатель: Р. Петровъ 
Секретарь: Д, Сърмевъ. 

Ш А Б Л Е Н С К О К М Е Т С Т В О . 

Обявление 
№ 711 

с Шабла, 21 мартъ 1912 год, 

Кметството обявява, че яа 20 априлъ в.-. 
г. часа отъ 10 пр4дъ обйдь, ще произведе-
следующитЬ търгове, съ малонаддаване, з&~ 
отдаване на доставчици: 1) Осветителни и> 
отоплителни материали нуждни на общената-
презъ 1912 год. и 2) Направа форменно* 
облекло и въоражение на общинската горска 
и полицейска стража. 

Стойиостьта на първото предприятие е? 
600 лева, а на второто 230 лева. 

Залогъ за правоучастие въ търговете се 
изисква 5°/о-

Закова за обществените предприятия е 
задължителенъ. 

Поемните условия и др. тържни книжа,* 
съ на разположение въ общинското управле
ние всеки прис&тственъ день и часъ. 

Желающите г. г. да наематъ горнитЬ: 
доставки, могатъ да се явятъ него день Е 
малозаддаватъ. 

Кметъ: С. Д. Недковъ 

Секр.-Бирнивъ: Ив. Хеоргвевъ* 

Печатница на Добри Тодоровъ и С-ие — Варна. 

Бюлетинъ Л» 388 
За появените и прЬкратанитЬ заразителни болести по домашния добигъвъ Варненско 

01фъжие отъ 15 до 31 Мартъ 1912 година. 

Презъ това време С А били к о н с т а н т и р а н и : 

* 

Наименование на 
болестьта 

Сапъ по конете 

Чума но свивяте 
П 9 

Село или градъ 

с. Караггча 
гр. Добричъ 
с. Тортамьшъ 
с Вхахларъ 
с Асъдъ Бейдий 

Община 

Пчедаровска 
Добричска 
Дуванюванска 
Ени-кьойска 
Асъдъ Беялийска 

Околия 

Добрн*ска 

Бадчишк* 
Варненска 
Проюдтйсс* 

П р е з ъ т о в а в р е м е СА биле п р е к р а т е н и : 
Б*съ по говедата 
Шарка по овцете 
Сапъ по конете 

с. Дерекьой 
с Кадлкьож 
с. Надежда 

Девненска 
Кад&ьо&ека 
Хаоъ кьосетерска 

Лрока динен 

Добржюка 

гр. Варна, 31 Март* 1912 год. Варнея. Окр. Ветер. жЬшшрк Д-ръ Тьме»-


